

Zarauzko Monte Albertia BHI: 50 urte

I.E.S. Monte Albertia de Zarautz: 50 años



Zarauzko San Ignazio kaleko 25. zenbakian eman ziren lehenengo eskolak, 1962an. Spainiar estatuko lehenengo escola izan zen, hezkuntza orokorra eskaintzeaz gain, ile-apainketa nahiz estetikako ikasketak ematen zituena. Barnetegi moduan funtzionatu zuen hogeい urtez, eta estatu osoko ikasleak etortzen ziren ikastera.

Erronka handia izan zen ile-apainketa eta estetika zikloak euskaraz ematen hastea. Egun ere, era horretako ikasketak euskaraz ematen dituen ikastetxe bakarra da Euskal Autonomia Erkidegoan. Hasieran, ez zen euskaraz idatzitako folio bat bera ere; eta egun, berriz, 27 modulu ematen dira D ereduan.

Gaur, hauek guztiak osatzen dute Zarauzko Monte Albertia BHI: 23 irakaslek; irakasle ez diren 3 langilek; 200 ikasle baino gehiagok; Lantokietako Prestakuntza Programako 200 enpresak; eta hamaika ikasle ohi, irakasle, langile, praktiketarako modelo eta hornitzairek. Horiek guztiak bat egin dute ikastetxearen misioarekin eta ikuspegiairekin, hots: "Irudi pertsonalaren alorreko prestakuntza-zikloak eskaintzen dituen ikastetxe hau Gipuzkoako ile-apainketaren eta estetikaren sektorean eredugarri bihurtzea, teknika berritzaireak garatzen dituelako, ikasleek maila handia lortzen dutelako, eta lanbidea hobetzen laguntzen duelako".

Hona hemen berrogeita hamargarren urteurrenaren ospatzeko asmoz 2012an eginten air diren jardueretako batzuk:

- Martxoak: Monte Albertia BHIko ikasle oholiea esker ona emateko eta urteurreneko liburuaren nahiz bideoaren aurkezpena egiteko jardunaldia. Zarauzko Aiala Sukaldaritzako Eskolan izango da, Karlos Arguiñano arduradun duen eskolan.

- Martxotik maiatzera: Argazki-erakusketa ibiltaria: "Monte Albertia institutuaren 50. urteurrenaren".

- Apirila: Monte Albertia BHI institutuko ikasleek egindako orrazketen eta makillajeen desfilea Zarautzen.

- Maiatza: Irudi pertsonalarekin lotura duten gaiei buruzko hitzaldien eta mahai-inguruen astea.

- Azaroa: Urteurrenako jardueren amaiera-ekitaldia: Enpresean Praktikak Egiteko Eusko Jaurlaritzako Hezkuntza Sailaren programan parte hartu duten ile-apainketaren nahiz estetikaren alorreko Gipuzkoako 200dik gora enpresen eta Monte Albertia BHI institutuaren arteko elkarlana goraipatzeko jardunaldia. Show-atelierra Getariako Balenciaga Museoan, ikastetxeari lotutako profesionalen eskuak.

**2012. HONETAN BERROGEITA HAMAR URTE BETE DIRA
ILE-APAIN KETAREN ETA ESTETIKAREN ALORREKO
PRESTAKUNTZAN ESPEZIALIZATUTAKO INSTITUTU PUBLIKOA
MARTXAN HASI ZENETIK. HORTAZ, EGUN AMAYA OÑEDERRA
SALSAMENDIK ZUZENDU DUEN IKASTETXEAK ERA ASKOTAKO
JARDUERAK EGINGO DITU 50. URTEURRENA OSPATZEKO.**

ESTE AÑO SE CUMPLEN CINCUENTA AÑOS DESDE LA PUESTA EN MARCHA DE ESTE INSTITUTO PÚBLICO ESPECIALIZADO EN PELUQUERÍA Y ESTÉTICA. EL CENTRO DIRIGIDO POR AMAYA OÑAEDERRA SALSAMENDI ORGANIZARÁ DIVERSAS ACTIVIDADES PARA CELEBRAR ESTE 50 ANIVERSARIO.

Las primeras clases comenzaron a impartirse en 1962, en el número 25 de la calle San Ignacio de Zarautz. Se trata de la primera escuela en el Estado español que, además de ofrecer educación general, impartía también estudios de peluquería y estética. Funcionó durante veinte años como internado, al que acudían a aprender alumnos de todo el Estado.

Fue todo un desafío para el centro empezar a impartir ciclos de peluquería y estética en euskara. En la actualidad, es el único centro de la Comunidad Autónoma Vasca que ofrece estos estudios en euskara. Al principio, no existía ni un solo folio escrito en euskara y, hoy en día, se imparten 27 módulos en el modelo D.

Actualmente, el I.E.S. Monte Albertia de Zarautz está formado por 23 profesores, 3 trabajadores no docentes, más de 200 alumnos, 200 empresas del Programa de Formación en Centros de trabajo y un sinfín de ex-alumnos, profesores, trabajadores, modelos para prácticas y proveedores. Todos ellos han coincidido en la misión y en la visión del centro: "Convertir este centro que ofrece ciclos formativos en el ámbito de la imagen personal en un referente del sector de la peluquería y la estética en Gipuzkoa, toda vez que desarrolla técnicas innovadoras, sus alumnos consiguen un alto nivel de preparación y colabora en la mejora de la profesión".

A continuación se detallan algunas de las actividades programadas para 2012 en conmemoración del quincuagésimo aniversario:

- Marzo: Jornada de agradecimiento a los ex-alumnos del I.E.S. Monte Albertia y presentación del libro y el video del cincuentenario. Se llevará a cabo en la Escuela de Cocina Aiala de Zarautz, cuyo responsable es Karlos Arguiñano.

- De marzo a mayo: Exposición fotográfica itinerante: "50º aniversario del instituto Monte Albertia".

- Abril: Desfile de peinados y maquillajes realizados por los alumnos del I.E.S. Monte Albertia en Zarautz.

- Mayo: Semana de conferencias y mesas redondas sobre temas relacionados con la imagen personal.

- Noviembre: Acto de clausura de las actividades del aniversario: Jornada de ensalzamiento de la colaboración entre el I.E.S. Monte Albertia y más de 200 empresas de Gipuzkoa del ámbito de la peluquería y la estética que han participado en el Programa de Prácticas en Empresas promovido por el Departamento de Educación del Gobierno Vasco. Show-atelier en el Museo Balenciaga de Getaria, de la mano de profesionales relacionados con el centro.

100 urte bete ditu Armeria Eskolak

Armeria Eskola cumple 100 años

1912AN ABIATU ZEN LANBIDE HEZIKETAKO IKASTETXE ZAHARRENA, ETA HARREZKERO, GERTALDI ZENBATEZINAK BIZI IZAN DITU.

EN 1912 INICIO SU ANDADURA COMO CENTRO DECANO DE FP Y DESDE ENTONCES SON INNUMERABLES LOS EPISODIOS QUE HA VIVIDO.



1912an abiatu zen Lanbide Heziketako ikastetxe zaharra. Harrezkero, gertaldi zenbatezinak bizi izan ditu ikastetxeak. Men-deurrena ospatzeko ekitaldiak urte osoan zehar egingo dira: besteak beste, joan den urtarrilaren 26an Inaugurazio Ekitaldia izan zen, eta berrikiago, martxoaren 24an, ikasle ohiak, irakasleak eta irakasle ez diren langileak berriro elkartzeko egunak 300 lagun inguru bildu zituen.

Ehun urte bete dituen ikastetxea izatearen aitortzaz gain, Armeria Eskolak oso argi du zer ibilbide izango duen aurrerantzean ere, asmo handiko Hezkuntza Proiektu baten esparruan. Helburu horren barruan dago, besteak beste, "ikasleek, pres-takuntzaren barruan, ekintzaletzan jardunbeharizatea", José Luis Novoa zuzendariak azpimarratu duenez. "Eta horretarako ezinbestekoa da enpresekin harremana izatea, energia-sektoreari lotutako espezialitate berrien aldeko apustua egitea, eta berrikuntzaren aldeko ibilbide egokia sustatzeko alderdiak indartzea. Gauzak horrela, gure ikasleek irakasleen aholkularitza osoa eta enpresen lagunza izango dute empresa-proiektu eta -ekimenak bideratzen dituztenean".

Armeria Eskola hobekien definitzen duten ezaugarrietako bat horixe da eta: berrikuntza eta ekinez ekitea. Gaur egun hori modan egon arren, Eibarren ez da berria. "Armeria Eskolaren jatorrian bertan aurki dezakegu. Gure gazteak ezin ditugu utzi, beste barik, enpresetan praktikak egiten. Agerikoa da Eibarren eta eskualde osoan industria-sektorea funtsezkoa dela. Enpresetan praktikak egiten dituzten gazteen ereduaren ordez, enpresa txikiak sortu eta enpresa horien barruan ekinez ekiteko eredu landu behar dugu, bide horretatik, Armeria Eskolaren eta enpresen arteko bi norabideko lotura sortuko dugu eta. Gure gazteen sormena eta ilusioa asmo handiko helburuetarantz bideratu behar dugu. Errealitatea aldarazi eta aberastasuna eta ongizatea sortuko dituen eragile gisa ikusi behar ditugu gazteak. Eta hori guztia, gure iraganarekin eta gure errealtitate ekonomiko eta sozialarekin bat jokatuz egin behar dugu", baietsi du Novoak.

Zentzu horretan, zuzendariak azpimarratu duenez, "geure egin-kizuna da, enpresekin batera aritz, herritarrei zer espezialitate eta prestakuntza eskainiko diegun eta nola eskainiko diegun antzematea, eta ez alderantziz. Izan ere, horri esker, balio erantsi handiko lanpostuak eskaintzeko gai izango gara".

Hori posible egiteko, hainbat eragileren partaidetza izango dugu: Armeria Eskola, Tekniker, Enpresak, EHU eta Administracio Publikoak.

Durante todo este año se van a llevar a cabo diferentes eventos conmemorativos, como pueda ser el caso del pasado 26 de enero con el Acto Inaugural o recientemente el 24 de marzo con el Reencuentro de Antiguos Alumnos/as, profesorado y personal no docente que aglutinó a cerca de 300 personas en la Escuela.

Más allá de los reconocimientos que significa ser un centro centenario, Armeria Eskola tiene muy claro cuál va a ser su rumbo en el marco de un ambicioso Proyecto Educativo. Parte del objetivo de que el alumnado, "dentro de su formación, tenga que emprender", recalca el director, José Luis Novoa. "Y para eso es necesario el contacto con la empresa, apostando por las nuevas especialidades, relacionadas con el sector energético, con especial énfasis en los aspectos de buscar un itinerario favorable a la innovación, en el que nuestro alumnado cuente con un asesoramiento pleno del profesorado hacia sus proyectos e iniciativas empresariales y el apoyo de las empresas".

Una de las señas de identidad que mejor definen a Armeria Eskola es la innovación y el ejercicio de emprender, emprendiendo. Y esto que está ahora de moda, no es nuevo para Eibar. "En el mismo origen de Armeria Eskola podemos encontrarlo. No podemos perder la oportunidad de dejar únicamente que nuestra juventud esté de prácticas en las empresas. Es obvio que para Eibar y su comarca la importancia del sector industrial es clave. Debemos cambiar el modelo de jóvenes en prácticas en las empresas por crear pequeñas empresas y emprender emprendiendo dentro de las empresas, creando un enlace en dos direcciones entre Armeria Eskola y empresas. Debemos y podemos encauzar la creatividad e ilusión de nuestra juventud a favor de metas ambiciosas. Debemos ver a la juventud como agente transformador de la realidad, generadora de riqueza y bienestar. Y lo debemos hacer siendo consecuentes con nuestro pasado y nuestra realidad económica y social", afirma Novoa.

En este sentido, el director recalca que "somos precisamente nosotros, el Centro Educativo y de Formación Profesional, quienes junto con las empresas, detectamos de forma inmediata qué y cómo debemos ofrecer especialidades, formación y por tanto puestos de trabajo con alto valor añadido a la ciudadanía; no al revés".

Y todo ello será posible con la participación de los diferentes agentes: Armeria Eskola, Tekniker, Empresas, UPV y Administraciones Públicas.